
August Kitzbergi nimelise Gümnaasiumi Hoolekogu koosoleku 

PROTOKOLL 

Karksi-Nuia          04.02.2025 nr 9 

Algus 18.00, lõpp 20.00 

 

Osalesid: Jaak Israel, Meelis Rull, Liis Märtson, Airika Lainoja, Silvi Hannus, Ene Talu, Piia 
Marjak, Adelle Laande, Rando Ruusväli, Katrin Johanson, Sigrit Teng 

Puudusid: Arvo Maling, Eva Jassik 

Kutsutud külalised: - 

Külalised: Kati Kukk, Grete Sepp, Ade Laande,  

Koosoleku juhataja: Meelis Rull 

Protokollija: Airika Lainoja 

 

PÄEVAKORD: 

1. Õpilasesinduse info. 
2. Vanematekogu info ja koosolekult saadud sisendite arutelu.  
3. HEV õpilaste kordineerimine.  
4. Riigieksamite ja riigi rahulolu koondkokkuvõte esitlemine. 
5. Kodukorra arutelu. 
6. Kohapeal algatatud küsimused. 

 
 
Arutatud päevakorra punktid ja vastuvõetud otsused:   

1. Õpilasesinduse info 

Arutati/kuulati: Õpilasesinduse esindajad Piia Marjak ja Adelle Laande tegid ülevaate 
õpilasesinduse praegustest tegemistest:  

• Vanematekogule sisend noorte soovidest ajaveetmiskohtade osas antakse lähipäevil. 
• Info sõbrapäevanädala plaanidest koolis – stiilinädal, poolikute südamete mäng, lillede 

saatmise võimalus, postkast kaartide saatmiseks.  
• Märtsi lõpus toimuva Öökooli korraldamine – kasutatakse selleks osaliselt AMV 

Metallilt saadud rahalist panust, aga plaan ka kirjutada Noorte omaalgatuse projekt. 
Lisaks otsitakse sponsoreid, kelle abil auhindu võimalik soetada. Uuritakse juba, 
milliseid esinejaid kutsuda, näiteks suheldi Andrei Zevakiniga, aga tema soovitud tasu 
oli liiga kõrge.  

• Aprilli vaheajal toimub Mulgi valla õpilaseesinduste ühine väljasõit 40 liikmele, mida 
kolme kooli õpilasesinduste presidendid ühiselt korraldavad. Positiivne on, et see on 



tekitanud Abja, Nuia ja Halliste õpilasesinduste liikmete omavahelise suhtlemise, mida 
varem sisuliselt toimunud pole.  

Otsustati: -  

 

2. AKG Vanematekogu koosoleku info  

Arutati/kuulati: Liis Märtson andis ülevaate 20.01 toimunud Vanematekogu koosolekust. 
Kohal oli 18 lapsevanemat, sealgulgas Hoolekogu esimees, Noortekeskuse juhataja, õpetaja 
Grete Sepp ning ka õpilasesinduse president. Kohtumine toimus mänguruumi juures 
pikapäevarühma klassis ning peamised jututeemad olid: 

• Vanematekogu korraldatav üritus saab olema üheskoos Noortekeskuse ja 
Kultuurikeskusega 1. juuni Lastekaitsepäev. Eesmärk korjata sellega raha millegi 
konkreetse jaoks, millest noored Karksi-Nuias puudust tunnevad. Näiteks on öeldud, et 
pole kohti, kus sõpradega õues istuda ja aega veeta, eriti just vihmaste ilmadega. Praegu 
jäi kokkulepe, et ka õpilasesinduses korjatakse ideid ja sisend antakse Vanematekogule 
veebruari alguses ning seejärel korraldustiim tuleb uuesti kokku ning tehakse juba 
täpsemad plaanid ürituse sisu paika panemiseks. Kui on inimesi, kes soovivad ürituse 
korraldamisel veel kaasa mõelda, siis andku märku - Facebookis on eraldi chät loodud, 
kuhu saab soovijad lisada. 

• Õpetaja Grete Sepp andis ülevaate hariduslike erivajadustega laste (HEV) 
teemadest meie koolis. Hetkel meil HEV-koordinaator 0,3-kohaga, aga vajalik oleks 
täiskoht. Vallas aga on koostatud struktuur, mille kohaselt kõik valla HEV-
koordinaatorid kolivad kokku Abja Tervisekeskusesse. See aga ei tundu kooli vaates 
mõistlik lahendus ega võimaldaks olla toeks nii lastele, vanematele kui õpetajatele 
kiirete lahenduste leidmistel. 

• Mänguruumi on lapsed väga aktiivselt kasutusele võtnud isegi veel ilma suurema 
sisustuseta. Veedavad seal aega iga vahetund ning ka peale tunde, huviringe ja trenne 
oodates. Tekkis teemaks, et suuremad õpilased sinna pisikeste hulka ei tiku ning 
tegelikult võiks neile teha sarnase hubase ruumi A-korpusesse. 

Otsustati: - 
 
 

3. HEV õpilaste koordineerimine  

Arutati/kuulati: Õpetaja Grete Sepp, kes on läbinud ka HEV koordinaatori väljaõppe, tegi 
Hoolekogule ettekande hariduslike erivajadustega laste teemal meie koolis. Laste hulk, kes 
vajavad tuge, on suur. 1.-9. klassini on AKG-s kokku 255 õpilast. Neist: 

• logopeedi teenust vajab 53 
• õpiabi 1.-4. klassini vajab 44 
• erituge vajab 7 
• tõhustatud tuge 17 

 
NB! Erituge vajav lapse puhul saab kool ka riikliku lisarahastuse, mille arvelt neid 
lisateenuseid pakkuda, tõhustatud tuge vajavate laste puhul mitte. 
 



Koolis hetkel logopeed 3 päeva nädalas ning tegeleb 1.-4. klassiga - tehakse grupitunde. 
 
Ade Laande, Karksi-Nuia Lasteaia õppejuht, kes koordineerib ka sealseid HEV õpilasi, 
jagas vastavat infot ka lasteaiast. Lasteaias hetkel 128 last, neist individuaalne arengukaart on 
16 lapsel. Kõneravi vajavad 24 last, kõnepuue määratud ühel lapsel. Lisaks veel lapsed, kes 
vajavad käitumistuge. Tugiisik hetkel kolmel lapsel, tegelikult vajaksid rohkemad.  
 
Eripedagoogilist tuge rakendatakse 10 lapsele, reaalsuses vajavad ja ka tegeletakse 
rohkematega. Eripedagoog ja sotsiaalpedagoog käivad kohal kahel päeval nädalas, logopeedi 
kohapeal ei ole. Logopeed teostab kohapeal sügiseti hindamise, misjärel antakse suunised 
vanematele, kes hakkavad lastega käima Abjas vastuvõtul. Hetkel käivad seal 15 last, vajaksid 
veel 26 last.  
 
Logopeedilise ravi vähesus lasteaias tekitab olukorra, kus esimesse klassi tulevad lapsed, kellel 
ei ole häälikud selged ja korras, mis tekitavad raskusi lugemaõppimisel ning seega tekivad 
õpiraskused ka teistes ainetes.  
 
Toimus hääletus AKG-sse täiskohaga HEVKO ametikoha loomiseks, kõik ühehäälselt nõus.  
 
Otsustati: Hoolekogu otsustas teha ettepanek Mulgi vallavalitsusele, et luua AKG kooli 
struktuuri täiskohaga HEVKO ametikoht.  
 
 

4. Riigieksamite ja riigi rahulolu uuringu koondkokkuvõtted 

Arutleti: Direktor andis ülevaate eelmise aasta gümnaasiumi riigieksamite tulemuste 
kokkuvõttest. Tulemused olid head, AKG keskmine koht tulemuste põhjal koolide edetabelis 
74. Võrdluseks Viljandi Gümnaasium 45. koht, Abja Gümnaasium 95. koht ning kokku Eestis 
gümnaasiume 121.  

Koolide gümnaasiumiosade rahulolu tagasisideküsitluste järgi oli AKG 16.kohal (89-st koolist, 
kelle kõik osapooled – õpilased, lapsevanemad, õpetajad – olid küsitluse täitnud).  

Otsustati: -  
 
 

5. Kodukorra arutelu 

Arutleti: Eelmisel korral pooleli jäänud kodukorra punktide arutelu viidi lõpuni. Peamiselt 
toimus arutelu reisile mineku avalduse vajalikkuse lahtiselgitamise ja nutiseadmete kasutamise 
teema osas.  

Otsustati: Ühiselt otsustati, et reisile mineku avalduse osas lisatakse täpsustav info vajalikkuse 
osas avaldusele, kodukorda lisatakse avalduse asukoha link.  

Koolis õppepäeva jooksul nutiseadmete kasutamise keeld muuta 1.-6. klassini varasema 1.-4. 
klassi asemel.  

 



6. Kohapeal algatatud küsimused 

Arutati/kuulati:  

• Arutleti võimaliku elektrikatkestuse olukorras kooli toimumise / mittetoimumise 
teavitamist. Seisukoht oli, et üldise juhise peab andma vald, aga et kooli uksed on 
avatud igal juhul ning vajadusel siis saadetakse saabunud õpilased koju tagasi.  

• B-korpusele on vajalik soetada pimendavad kardinad summas 600€. 

Otsustati: - 
 

7. Hoolekogu järgmine koosolek 

Arutati/kuulati: Pakuti välja järgmise Hoolekogu toimumisajaks teisipäev, 29. aprill kell 
18.00 ning Vanematekogu koosoleku toimumisajaks sellest ühe nädala jagu varasem aeg ehk 
teisipäev 22. aprill kell 18.00.  

Otsustati: Järgmine hoolekogu koosolek toimub teisipäeval, 29. aprill kell 18.00 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/         /allkirjastatud digitaalselt/  

Meelis Rull             Airika Lainoja   

Koosoleku juhataja          Protokollija 

 


